
JAARVERSLAG SPORTKOEPEL OVER 2023 

Dit is het vijfde jaarverslag van de stichting Sportkoepel Groningen. Hierin doen we 
verslag van de activiteiten die zijn uitgevoerd om de belangen van de breedtesport- 
verenigingen van de gemeente Groningen te behartigen. 

Samenstelling bestuur 
Bestuurlijk is er het een en ander veranderd. In 2022 hebben wij naarstig gezocht 
naar aanvulling voor het bestuur en tot onze vreugde is begin 2023 Adriaan van 
Bergen toegetreden. Adriaan is manager geweest van CSE Landstede Hammers uit 
Zwolle en heeft dus een basketbalachtergrond. 
  
Jan Buitenhuis, die vanaf het begin deel heeft uitgemaakt van het Sportkoepel-be-
stuur, heeft om persoonlijke redenen afscheid van het bestuur genomen. Jan is al 
die jaren een toegewijd bestuurder geweest, wiens financiële kennis en strategisch 
inzicht ons bij vele onderwerpen zeer veel verder hebben gebracht. 

Gelukkig zijn we er in geslaagd snel een opvolger voor Jan te vinden in de persoon 
van Gert-Jan de Volder. Gert-Jan is al meer dan 20 jaar voorzitter van de Stichting 
tot Exploitatie van het Tennispark Haren (SETH). Professioneel is hij al een aantal 
jaren met pensioen. In zijn werkzame leven was hij directeur/eigenaar van een IT-
bedrijf. 

Het bestuur bestaat aan het eind van het jaar uit de volgende personen.  
Voorzitter  Bram Reudink 
Secretaris  Ad Molenaar 
Penningmeester GP de Vries 
Bestuurslid  Emmy In’t Veldt 
Bestuurslid  Joop Top 
Bestuurslid  Adriaan van Bergen 
Bestuurslid  Gert-Jan de Volder 

Achterban 
Ook in 2023 hebben we weer een aantal nieuwe verenigingen mogen verwelkomen. 
Dit zijn DGB volleybal, Kaakheem (schaatsvereniging uit Ten Boer) en Loopgroep 
Astrea. In totaal zijn er nu 107 verenigingen aangesloten bij de Sportkoepel.  

Leeswijzer 
Het zal geen verrassing zijn dat net als vorig jaar het grootste deel van onze Sport-
koepel-tijd is besteed aan inhoudelijke zaken. Deze worden in het eerste deel van 
dit jaarverslag aan de orde gesteld in de paragraaf Dossiers en Onderwerpen. Onder 
Onderwerpen worden zaken besproken die niet structureel op de Sportkoepel-agen-
da hebben gestaan, maar wel wat uitgebreider onderwerp van gesprek zijn ge-
weest. 
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In het tweede deel volgt een overzicht van de belangrijkste vergader- en werkgroep 
bijeenkomsten die de Sportkoepel heeft geïnitieerd of waarin de koepel heeft gepar-
ticipeerd.  

Het derde deel bevat een overzicht van de belangrijkste documenten die de Sport-
koepel heeft geproduceerd of waarop de koepel heeft gereageerd.  

Tot slot zijn in de bijlagen het financieel verslag van die penningmeester opgeno-
men en een lijst van de verenigingen die zich bij de Sportkoepel hebben aangeslo-
ten. 
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1A) Dossiers  
Gelijk Speelveld 

Het project Gelijk Speelveld is afgerond. De afronding betekent dat buitensportver-
enigingen op dezelfde voorwaarden van de gemeente huren. Er zijn drie uitzonde-
ringen; hierbij moesten oude contracten geëerbiedigd worden. Dit geldt voor FC 
Lewenborg, HFC’15 en Be Quick. Over de afhandeling Be Quick heeft de Sportkoepel 
in de Nieuwsbrief van juni 2023 zijn standpunt uiteengezet. De essentie is dat de 
Sportkoepel niet heeft kunnen controleren of de afspraken die met Be Quick zijn 
gemaakt in lijn zijn met de afspraken die met de Sportkoepel zijn gemaakt aan-
gaande de criteria voor Gelijk Speelveld. 

NB. Een ander punt wat mogelijk leidt tot een nieuwe ongelijke situatie komt voort 
uit de rechtszaak van Hockeyclub Groningen (uit Haren) tegen de gemeente. De 
gemeente zegde vorig jaar de huurovereenkomst met de club op en verving die 
door een nieuw contract met voor de vereniging minder goede voorwaarden. De 
club heeft de kwestie voorgelegd aan de rechter en werd in het gelijk gesteld. Al-
hoewel dit mogelijk leidt een nieuwe ongelijke situatie, is dit feitelijk geen onderdeel 
van het dossier Gelijkspeelveld, maar van het gemeentelijke Harmonisatie-traject. 
De uitspraak van de rechter wordt door de Sportkoepel gezien als bevestiging van 
haar opvatting in het Harmonisatiedossier. De stijging van kosten voor bepaalde 
verenigingen was niet redelijk en billijk. 

Capaciteitsonderzoek 2023 

In december 2022 is een klankbordgroep geformeerd die een nieuw capaciteitson-
derzoek begeleidt; de Sportkoepel maakt deel uit van deze klankbordgroep. Begin 
2023 is de opdracht geformuleerd en uit de pitch die is georganiseerd, is het bureau 
Synarchis gekozen. Het bureau is voortvarend van start gegaan. In april is de con-
ceptversie van de enquête voor het capaciteitsonderzoek rondgegaan. De Sportkoe-
pel heeft er opmerkingen bij gemaakt, die zijn meegenomen, en de enquête is uit-
gezet. In juni bleek uit informatie van Synarchis dat de response van verenigingen 
op de enquête boven de 50% lag, waar een mail aan de verenigingen door de 
Sportkoepel mede heeft bijgedragen. 
Eind september heeft Synarchis een tussenrapportage gepubliceerd. Als Sportkoepel 
hebben wij daarop gereageerd. Volgens de planning zou 18 december 2023 het 
concept eindrapport verschijnen, maar door een extra stap in het proces is de da-
tum naar achter geschoven. Het concept zal begin 2024 uitkomen. 

Beter Benutten/Kleedkamernorm  

Beter Benutten is een zelfstandig onderdeel van het capaciteitsonderzoek geworden. 
Doel van dit onderwerp is om het gebruik van de buitensportaccommodaties te ver-
hogen. Uitkomst van BB zal mede van invloed zijn op de uiteindelijke oplossings-
keuzes betreffende de kleedkamernorm, dat tot vorig jaar een apart onderdeel is 
geweest van het Gelijkspeelveld. 

LED/Lichtmasten 

Het LED-dossier is een langlopend dossier: al vanaf 2016 wordt er tussen gemeente 
en Sportkoepel over gesproken. Het probleem komt erop neer, dat de afgesproken 
business-case, waarin is aangegeven dat verenigingen door de LED-verlichting op 
elektriciteitskosten kunnen besparen, uitgaat van een besparing van 42%. Dat lijkt 
nog niet het geval zoals ook door de gemeente zelf is berekend op basis van de re-
sultaten na installeren van de LED-armaturen. De gemeente is bezig met het aan-
pakken van de geconstateerde afwijkingen en heeft aangegeven zelf een tweede 
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meetronde uit te voeren. De resultaten daarvan zullen begin 2024 met de Sport-
koepel worden besproken. Wordt vervolgd. 

Doorbelasting nuts 

Een aantal buitensportverenigingen neemt alle energie af van de gemeente, andere 
nemen een deel van hun energie van de gemeente af en er zijn verenigingen die 
direct van een energieleverancier afnemen. Nu wil de gemeente de intermediaire rol 
als energieleverancier opgeven, zodanig dat alle verenigingen zich op de vrij markt 
moeten begeven. De Sportkoepel vond dit initieel geen goed idee en meende juist 
dat alle verenigingen onder het gemeentelijk contract zouden moeten kunnen val-
len. Maar de Sportkoepel is van mening veranderd en kan zich inmiddels vinden in 
het overdragen van de nutsvoorzieningen aan de verenigingen. De voornaamste re-
den hiervoor is dat marktprijzen zo goed als hetzelfde niveau aantikken als de prij-
zen onder het gemeentelijk contract en daarmee is het inkoopvoordeel om via de 
gemeente energie in te kopen verdwenen. Daarnaast is er veel aandacht besteed 
aan het op orde krijgen van de infrastructuur en ondersteunt de gemeente bij het 
tot stand komen van een verdeelsleutel op de parken waar sprake is van gedeeld 
gebruik. Ook is een uitzondering gemaakt voor een aantal grote sportparken, waar-
door de verenigingen op deze sportparken voorlopig nog onder het gemeentelijk 
contract blijven. Wel heeft de Sportkoepel in zijn zienswijze geadviseerd dat de ge-
meente voorzieningen zou moeten treffen voor sportparken waarop verschillende 
verenigingen via dezelfde meter afnemen. Wij willen zodoende voorkomen dat de 
hoofdgebruiker financiële risico’s loopt. 
De Sportkoepel heeft geadviseerd dat verenigingen zelf de keuze krijgen of zij on-
der het gemeentelijk contract willen vallen of niet. Die optie komt ook tegemoet aan 
de uitgangspunten van het Gelijkspeelveld, want alle verenigingen zouden op die 
manier dezelfde keuzes aangeboden krijgen. Het gemeentelijk contract biedt name-
lijk ook rust en zekerheid, wat voor al zwaar belaste verenigingsbestuurders een 
uitkomst kan zijn. 

Coronacompensatie 

In de Coronaperiode zijn op verzoek van de gemeente de verwarmingsketels bij de 
verenigingen niet uitgezet ondanks het feit dat er geen wedstrijden gespeeld wer-
den en geen trainingen werden afgewerkt. De reden was om te voorkomen dat er 
sprake zou zijn van legionellabesmetting en omdat de installaties alleen tegen hoge 
kosten weer konden worden opgestart na corona, wilde de gemeente de installaties 
niet uitzetten.  
De Sportkoepel is van mening dat van verenigingen die zijn gedupeerd door de 
doorbelasting van stookkosten terwijl er niet kon worden gesport, deze onnodige 
stookkosten gecompenseerd moeten worden uit het fonds dat door de gemeente-
raad hiervoor beschikbaar is gesteld. De Sportkoepel had berekend dat het zou 
gaan om een bedrag van €80.000,-. De gemeente meende niet verplicht te zijn 
deze stookkosten te compenseren maar was bereid de verenigingen tegemoet te 
komen met een totaal bedrag van €20.000,-. In 2022 is daarover tussen gemeente-
lijke afgevaardigden en de Sportkoepel geen overeenstemming bereikt; daarom 
heeft ter Sportkoepel het dossier voorgelegd aan de wethouder Sport en het tijdens 
een regulier overleg. De wethouder hield vast aan het ambtelijk standpunt; dat be-
tekende een maximale compensatie van € 20.000,- en het einde voor dit dossier. 
Als afronding heeft het Sportkoepel-bestuur in de Nieuwsbrief van juni 2023 zijn op-
stelling in dit dossier uit de doeken gedaan. 
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Jaarrekening/begroting 

Na het verschijnen van de jaarrekening van de gemeente Groningen analyseert 
de Sportkoepel de paragraaf sport in de jaarcijfers. Er is een bijeenkomst ge-
weest met Sport050 en DMO, waar de sportbegroting en de begroting van deze 
diensten zijn toegelicht. De jaarcijfers zijn echter hoog over, waardoor een goede 
beoordeling niet mogelijk is. Begin 2024 volgt een verdiepende toelichting van de 
cijfers. 

Gemeentelijke investeringen 

Zoals de afgelopen jaren gebruikelijk, is de Sportkoepel ook in 2023 geraad-
pleegd en geïnformeerd over de voorgenomen gemeentelijke investeringen in 
sportaccommodaties.  
Zowel gemeente als Sportkoepel waren van mening dat er een heroverweging 
van de criteria moet komen, De werkgroep Co-investeringen is door de gemeente 
meegenomen in het traject om te komen tot aanpassing van de criteria. De 
Sportkoepel kon zich in hoge mate vinden in de mede door hem geamendeerde 
voorstellen, maar  wilde graag een toevoeging, namelijk opnemen van duur-
zaamheid als een van de criteria om in aanmerking te komen voor financiering. 
Ook de adviescommissie voor de sport wilde dit. De gemeente ging hierin echter 
niet mee, waarna de Sportkoepel een Zienswijze op de gemeentelijke voorstellen 
bij de gemeenteraad heeft ingediend.De raad heeft zich echter achter het ge-
meentelijk voorstel geschaard. 

1B) Participatiedossiers 

Bestuursleden van de Sportkoepel nemen deel in een aantal overleggen en werk-
groepen.  

Herinrichting Kardinge 

De Sportkoepel had een adviserende rol heeft bij het project Herinrichting Kardinge. 
Het project is onderdeel geworden van de Gebiedsvisie Kardinge, met nog altijd een 
adviserende rol voor de Sportkoepel, maar die concentreert zich toch voornamelijk 
op de nieuwbouw van het sportcentrum. Het afgelopen jaar heeft de Sportkoepel 
een aantal bijeenkomsten over de herinrichting bijgewoond en heeft  via het leveren 
van commentaar op stukken zijn inbreng gehad. 
De nadruk heeft voor de Sportkoepel in 2023 gelegen op de mogelijke keuze voor 
een 50-meter-zwembad. Er is een concept Onderzoek 25-50m zwembad, waarop de 
Sportkoepel heeft gereageerd. In de nieuwe versie is een aantal van de opmerkin-
gen van de Sportkoepel meegenomen en er zijn nieuwe berekeningen gemaakt, 
waarin rekening is gehouden met demografische cijfers en men uitgaat van de be-
hoefte aan extra badwater. Dat betekent niet automatisch een keuze voor een 50-
meter-bad. Omdat flexibiliteit een zeer belangrijke maatstaf lijkt, kan het bijvoor-
beeld ook 2x25 meter of nog anders worden.  
De Sportkoepel heeft ook nog zorgen geuit omtrent de uitingen in de raad om geen 
of een ijsbaan op de grens met Drenthe te bouwen. De ijsbaan is een belangrijk on-
derwerp van gesprek in 2024. Wij houden dat in de gaten. 
Het ligt in de bedoeling dat er begin 2024 een nieuwe planning voor de gebiedsvisie 
wordt opgeleverd. De Sportkoepel heeft enige zorg dat er straks versneld beslissin-
gen moeten worden genomen, waardoor zorgvuldigheid in het gedrag komt. 
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Lokaal Sportakkoord (LSA) 

De Sportkoepel maakt deel uit van ‘de kopgroep’: het orgaan dat de uitvoering van 
het Lokaal Sportakkoord stuurt. Naast de Sportkoepel maken gemeente, Advies-
commissie voor de Sport en HvdS er deel van uit. 
Het Rijk heeft voor de komende jaren opnieuw geld beschikbaar gesteld voor het 
LSA. In Groningen heeft de kopgroep twee herijkingsbijeenkomsten georganiseerd 
om te bezien op welke wijze de komende jaren invulling kan worden gegeven aan 
het akkoord. Helaas waren er tijdens deze bijeenkomsten weinig sportverenigingen 
aanwezig; toch eigenlijk de primaire doelgroep voor het Sportakkoord. Tijdens de 
herijkingsbijeenkomsten is de inzet van de Sportkoepel geweest: geen nieuwe 
structuren optuigen, maar inzetten op bestaande, werkzame initiatieven, zoals 
Sportparkmanagement.  
De kopgroep heeft op basis van de input tijdens de bijeenkomsten een herijking op-
gesteld, die als basis diende voor de projectaanvraag van € 147.000,- Centraal 
daarin staan de sportwijken Beijum en Lewenborg, van waaruit contact zal worden 
gezocht met sportaanbieders; de financiering van kansrijke verenigingsprojecten 
blijft behouden. Het probleem om verenigingen tot initiatieven in deze aan te zetten 
blijft bestaan. Veel verenigingen ontbreekt het aan de noodzakelijke menskracht 
(vrijwilligers) om zelf kansrijke projecten te initiëren. Bestuurders zijn al overbelast 
door allerhande interne en externe werkzaamheden/verplichtingen. De kopgroep 
denkt er over na hoe verengingen beter betrokken kunnen worden bij de uitvoering 
van LSA. 

Sportparkmanagement 

In 2021 zijn de contouren voor het Sportpark-management geschetst door een 
klankbordgroep, waar ook de Sportkoepel deel van uitmaakt. Met de benoeming 
van een sportparkmanager op het sportpark Corpus den Hoorn is de opzet gecon-
cretiseerd. De sportparkmanager is de spin in het web van een sportpark, die de 
volgende opdracht heeft: a) versterken sportverenigingen; b) sociaal-maatschappe-
lijke functie van het sportpark en zijn gebruikers (buurtfunctie); c) beter benutten 
van de faciliteiten van het sportpark.  
In 2023 heeft het sportparkmanagement veel en belangwekkende initiatieven ge-
toond (Beweegaanbod voor ouderen, Beweegfestival) zodanig dat de klankbord-
groep voorstelt sportparkmanagement verder uit te rollen, te beginnen op sportpark 
West End. De Sportkoepel zal zich blijven inzetten voor concrete stappen richting 
West End. 

Positief Sportklimaat 

In het Meerjarenprogramma Sport & Bewegen 2021-2025 heeft de gemeente Gro-
ningen aangegeven te komen met een lokaal actieplan veilig en positief sportkli-
maat. Er is een begeleidingsgroep opgestart, die het actieplan zou concretiseren. De 
Sportkoepel maakt deel uit van deze begeleidingsgroep.  
Gedurende 2023 is er een tweetal bijeenkomsten geweest om de contouren van het 
actieplan nader in ter vullen Daar hebben diverse partijen er hun mening over kun-
nen geven. Op basis van de informatie uit de bijeenkomsten en de eigen visie van 
de gemeente is een definitief actieplan opgesteld: 
Bij aanvang van het seizoen 2024-2025 dienen verenigingen die een samenwer-
kingsrelatie met de gemeente hebben anders dan een huurovereenkomst, aan de 
volgende eisen te voldoen: 
• alle trainers en begeleiders die met jeugd tot en met 17 jaar of andere kwetsbare 

groepen werken, hebben een Verklaring Omtrent Gedrag (VOG) 
• alle trainers en begeleiders ondertekenen de Groninger gedragscode sport 
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• iedere vereniging of club heeft een vertrouwenscontactpersoon (VCP) aangesteld 
en maakt deze bekend onder haar leden 

• vrijwillige trainers /coaches volgen scholing / e-learning gericht op herkennen en 
voorkomen van grensoverschrijdend gedrag. 

De Sportkoepel is het inhoudelijk met de gemeente eens: wij vinden sociale veilig-
heid een heel belangrijk thema. Waar Sportkoepel en gemeente van mening ver-
schillen, betreft het verplichte karakter. Wij zijn er van overtuigd dat verenigingen 
sociaal veilig willen zijn; dat is zeer in hun eigen belang. Een verplichting op boven-
staande punten per 1 september 2024 is volgens ons te vroeg en leidt mogelijk tot 
het afvinken van de eisen in plaats van deze daadwerkelijk in te voeren. 

IABB 

Het bestuur van de Sportkoepel participeert in een klankbordgroep Integraal Ac-
commodatieplan Bewegingsonderwijs en Binnensport (IABB). Er is in 2021 een rap-
port opgeleverd, dat geeft inzicht in de maatregelen die de komende jaren moeten 
worden getroffen om te komen tot een toekomstbestendige portefeuille van binnen-
sportaccommodaties die het bewegingsonderwijs en de binnensport zo goed moge-
lijk faciliteert. Er is een viertal scenario’s geschetst waaruit de gemeente scenario 2 
heeft gekozen: vervanging van al bestaande bewegingsaccommodaties, maar ook 
areaaluitbreiding. In dit scenario wordt in de periode tot 2039 circa de helft van de 
gymzalen en andere binnensportaccommodaties van de gemeente vernieuwd en 
voorzien in areaaluitbreiding. Via de Gemeentebegroting 2023 heeft de raad voor de 
periode tot en met 2027 de middelen beschikbaar gesteld voor uitvoering; kwali-
teitsimpulsen voor een (beperkt) aantal accommodaties voorgesteld zijn daar on-
derdeel van; het gaat in eerste instantie  om verbetering van de akoestiek en de 
innovatieve inrichting.  
De Sportkoepel heeft zich achter deze plannen geschaard. Wel is duidelijk, dat de 
planning vooralsnog gymzalen en in mindere mate sporthallen en sportzalen betreft. 
De Sportkoepel is benieuwd naar de status van het uitvoeringstraject. 

1C) Losse onderwerpen 

Parkeerproblemen 

Er hebben de Sportkoepel in 2022 signalen bereikt dat de aangekondigde uitbrei-
ding van betaald parkeren verenigingen in problemen gaat brengen. Dit is aange-
kaart bij de gemeente. Er zijn gesprekken geweest en op instigatie van het CDA in 
de gemeenteraad is er in 2023 voor maatschappelijke organisaties, waaronder uit-
eindelijk ook sportverenigingen, de mogelijkheid gecreëerd een maatschappelijke 
parkeervergunning aan te vragen. Dat betekent dat zij gebruikmaken van een spe-
ciale parkeerpas, waarmee ze 32 uur per week gratis kunnen parkeren op plekken 
waar betaald parkeren geldt. Per organisatie zijn maximaal vijf vergunningen be-
schikbaar. Voor de Sportkoepel is het dossier hiermee gesloten, al blijft het wrang 
dat voor stadse sporters en bezoekende tegenstanders vooral op zaterdagen op 
plaatsen bij een sporthal of zwembad parkeergeld betaald moet worden en vereni-
gingen die door de hele stad sporten hier ook niet goed mee geholpen zijn. 

Topsportzorgcentrum/Sportpark Corpus den Hoorn 

De ambitie van FC Groningen om met damesvoetbal te starten en de wens te kun-
nen beschikken over acht tot tien velden heeft in 2022 tot nogal wat commotie ge-
leid bij de amateurverenigingen op sportpark Corpus den Hoorn, waar de FC trai-
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ningsfaciliteiten heeft en jeugdwedstrijden speelt. De Sportkoepel heeft zich sterk 
gemaakt voor de belangen van de breedtesport op Corpus en is samen met de ver-
enigingen opgetrokken.  
Om een goed beeld te krijgen van wat er op Corpus speelt en wat er te verwachten 
is, heeft de gemeente onderzoeksbureau Drijver en Partners opdracht gegeven de 
huidige capaciteit op Corpus in kaart te brengen en de ambities van de diverse ver-
enigingen en FC Groningen te inventariseren. 
Uit de eerste inventarisatie bleek dat wensen van de huidige gebruikers op geen en-
kele manier gaan passen. Drijver en Partners heeft diverse scenario’s uitgewerkt. In 
een Zienswijze aan B&W heeft de Sportkoepel hierop gereageerd (zie link). Het col-
lege heeft op 16 maart zijn visie richting raad doen uitgaan en deze aan verenigin-
gen, adviescommissie en Sportkoepel gepresenteerd. Vervolgens heeft de raad een 
hoorzitting geïnitieerd, tijdens welke de Sportkoepel evenals de Corpus-verenigin-
gen en FC Groningen hebben ingesproken (zie link). Kern van de tekst van de 
Sportkoepel: Wij zijn van mening dat het voorstel van het college niet logisch is en 
geen oplossing biedt. Wij vinden dat er fundamentele keuze gemaakt moet worden, 
zodat partijen weten waar ze aan toe zijn. Dan kunnen partijen weer plannen ma-
ken en zich voorbereiden op de consequenties van de keuze. Het voorstel van het 
college betekent het doorschuiven van een probleem voor de komende jaren, waar-
door zowel FC Groningen als de verenigingen hun groeiambities niet kunnen waar-
maken. De  Sportkoepel vindt dat 4.000 sportende burgers voorrang horen te krij-
gen van de gemeente. Het met gemeenschapsgeld aangelegde sportpark is tenslot-
te bedoeld voor de breedtesport en niet aangelegd  voor een commerciële partij als 
FC Groningen. 
In juli is er vanuit B&W een informerende brief naar de raad gegaan, waarin de ge-
meente het vervolgtraject voor Corpus schetst. De voorkeur voor de breedtesport 
wordt herbevestigd, maar concrete stappen om FC Groningen te verplaatsen worden 
niet gezet. Voor de problemen op korte termijn streeft de gemeente er naar het be-
heerplan aan te passen, maar wel met inachtneming van wat met FC Groningen 
contractueel is vastgelegd. Verder wordt de mogelijkheid verkend een grasveld te 
vervangen door kunstgras. Wat het nemen van regie betreft, een van de wensen 
van de raad, is een stuurgroep geformeerd met daarin vertegenwoordigers (op di-
rectieniveau) van Sport050, DMO-sport, FC Groningen en twee vertegenwoordigers 
van de breedtesportclubs. Deze stuurgroep staat onder leiding van een externe en 
onafhankelijke voorzitter die door de gemeente wordt aangesteld.  
GRC heeft met een brief gereageerd op deze voorstellen van de gemeente en komst 
tot de conclusie dat de met de raad gemaakte afspraken niet zijn nagekomen. De 
Sportkoepel is het met GRC eens.  
Eind september is er vanuit de gemeente een update richting de raad gegaan, waar-
in de toenmalige stand van zaken is weergegeven. De Sportkoepel heeft daarop niet 
gereageerd en het initiatief daartoe bij de verenigingen gelaten. Ook de raadsver-
gadering naar aanleiding van de update heeft niet tot een reactie van de Sportkoe-
pel geleid. Wel is er Zienswijze ingediend naar aanleiding van co-financieringsvoor-
stellen. Daarin is o.a. het voorstel opgenomen dat een grasveld op Corpus (veld 5) 
zal worden omgebouwd tot een kunstgrasveld. Volgens de criteria voor het co-fi-
nancieringsfonds zouden betrokken verenigingen € 25.000.- moeten meebetalen. 
De Sportkoepel is het er niet mee eens dat in dit geval meebetaald moet worden: 
de vervanging wordt veroorzaakt door een capaciteitsprobleem omdat  FC Gronin-
gen op het sportpark extra ruimte nodig heeft. 

Reclamebelasting 

In oktober 2023 werd het plan van het gemeentebestuur om reclamebelasting te 
heffen op reclame-uitingen en naamsvermeldingen binnen de gemeente Groningen. 
Het werd snel duidelijk dat deze ook zou gaan gelden voor non-profitorganisaties, 
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https://sportkoepelgroningen.nl/app/uploads/Zienswijze-Sportkoepel-Sportpark-Corpus-den-Hoorn-09-03-23-kopie.pdf


inclusief sportverenigingen. Aangezien de tijd tussen bekend worden van het voor-
stel en de raadsvergadering waarin het ook de agenda stond, te kort was om een 
zienswijze in te dienen, heeft de Sportkoepel gekozen voor een persbericht (zie 
link). Hierin heeft de Sportkoepel de raad gevraagd non-profitorganisaties uit te 
zonderen van deze belasting. Het heeft niet mogen baten: de raad is uiteindelijk 
akkoord gegaan met het voorstel van B&W en voor een aantal verenigingen zit er 
dus een extra belasting aan te komen. 

2) Vergader- en werkgroep- en andere bijeenkomsten 

Hieronder staan de verschillende overleggen vermeld: 
o Het bestuur van de Sportkoepel heeft in 2023 12 keer vergaderd. 
o Ook dit jaar zijn er weer bijeenkomsten met de achterban gehouden: 

▪ Een vergadering in juni met zaalvereniging in de kantine van Donar Celeritas. 
▪ Een vergadering in november met veldverenigingen in de kantine van Club 

Brothers. 
▪ Twee keer overlegd met de verenigingen van Corpus den Hoorn in de kantine 

van GRC. 
▪ Een vergadering in november van de KNLTB bijgewoond met tennisverenigin-

gen. 
o Gemeente en Sportkoepel hebben in 2019 vijf keer in de stuurgroep met elkaar 

om tafel gezeten. Er is een maandelijks overleg Beleid/Sport050 Sportkoepel ge-
ïnitieerd waarin de vorderingen op de verschillende dossiers worden besproken. 
Dat overleg heeft elf keer plaats gevonden. 

o Er is één keer regulier overleg geweest met de wethouder van Sport. 
o In het bestuur van de Sportkoepel is een verdeling gemaakt van de raadsleden 

met sport in hun portefeuille. Er is daaruit voortvloeiend contact met raadsleden 
geweest. 

o De Sportkoepel heeft twee bijeenkomsten Sociale Veiligheid bijgewoond.  
o De Sportkoepel heeft twee bijeenkomsten Herijking Lokaal Sportakkoord bijge-

woond. 
o De Sportkoepel heeft twee bijeenkomsten met de gemeente en Corpus-vereni-

gingen bijgewoond. 
o Er is een toelichtingsoverleg Begroting geweest. 
o Er is een overleg met de gemeente over verduurzaming sportaccommodaties 

geweest. 
o Bestuursleden van Sportkoepel hebben drie maal geparticipeerd in digitale Ken-

nissessies Lokale Sportplatformen. 
o Wat betreft partners is er overleg geweest met: 

° Adviescommissie voor de Sport: er is twee keer overlegd met de voorzitter.  
° Bonden (KNVB, Badmintonbond, KNLTB);  
° RVVB 
° Huis voor de Sport o.a. overleg over o.a. Bslim 
° Gesprek met opleidingscoördinator van het Alfa-college 
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https://sportkoepelgroningen.nl/app/uploads/Persbericht-Sportkoepel-reclamebelasting-.docx
https://sportkoepelgroningen.nl/app/uploads/Persbericht-Sportkoepel-reclamebelasting-.docx
https://sportkoepelgroningen.nl/app/uploads/Zienswijze-Sportkoepel-Begroting-2022.pdf


3) Belangrijkste documenten 

Los van de noodzakelijke agenda’s en verslagen van de eigen vergaderingen heeft 
de Sportkoepel de volgende documenten geproduceerd of dan wel een reactie ge-
formuleerd: 
• Jaarverslag 2022 
• Drie Nieuwsbrieven richting achterban 
• Twee Nieuwsmails 
• Verslag bijeenkomst zaalsportverenigingen (zie link) 
• Verslag bijeenkomst veldsportverenigingen (zie link) 
• Zienswijze Toekomst Corpus den Hoorn (zie link) 
• Inspreektekst Corpus (zie link) 
• Zienswijze co-investeringsvoorstellen (zie link) 
• Zienswijze herijking criteria co-investeringsfonds (zie link) 
• Persbericht reclamebelasting (zie link) 
• Reactie op ‘Sportcentrum Kardinge_Onderzoek 25 meter 50 meter 

zwembad’ (zie link) 
• Veelvuldige mailwisseling gemeente, individuele verenigingen, partners 
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https://sportkoepelgroningen.nl/app/uploads/Verslag-bijeenkomst-zaalsportverenigingen-15-juni-2023-DEF.pdf
https://sportkoepelgroningen.nl/app/uploads/Verslag-bijeenkomst-veldsportverenigingen-16-november-2023-.pdf
https://sportkoepelgroningen.nl/app/uploads/Zienswijze-Sportkoepel-Sportpark-Corpus-den-Hoorn-09-03-23-kopie.pdf
https://sportkoepelgroningen.nl/app/uploads/Inspreektekst-Sportkoepel-22-03-2023-kopie.pdf
https://sportkoepelgroningen.nl/app/uploads/Zienswijze-raadvoorstel-voorstellen-Coinvesteringsfonds-2024-kopie.pdf
https://sportkoepelgroningen.nl/app/uploads/Zienswijze-Sportkoepel-Herijking-kader-co-investeringsfonds-.pdf
https://sportkoepelgroningen.nl/app/uploads/Persbericht-Sportkoepel-reclamebelasting-.docx
https://sportkoepelgroningen.nl/app/uploads/Reactie-SKG-op-2e-Concept-Onderzoek-25-50m-zwembad-20230607-kopie.pdf


BIJLAGEN 

1 FINANCIEEL JAARVERSLAG 
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